
Protokół Nr I/10 
spisany z przebiegu inauguracyjnej sesji Rady Miejskiej w Czersku 

odbytej w dniu 29 listopada 2010 roku 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Czersku 

 
 

--------------------------------------------------- 
 
 
Sesji przewodniczył:      Radny Senior    
        Czesław Kuklinski  

     
Sesję rozpoczęto o godz. 16:00 odegraniem Hymnu państwowego, a zakończono o godz. 18:00. 
 
Na ogólną ilość 21 radnych udział w sesji wzięło 21 radnych zgodnie z dołączoną listą obecności. 
 
W sesji równieŜ udział wzięli: 
1. Marek Jankowski       – Burmistrz Czerska 
2. Jan Gliszczyński      – Zastępca Burmistrza  
3. Przemysław Biesek     – Sekretarz Gminy 
4. Jolanta Skuczyńska     – Skarbnik Gminy 
5. GraŜyna Ziehlke      – Radca Prawny 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli kierownicy ośrodków kultury, przewodniczący jednostek 
pomocniczych oraz przedstawiciele mediów.  
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie inauguracyjnej sesji Rady. 
2. ZłoŜenie ślubowania przez radnych kadencji 2010 – 2014. 
3. Stwierdzenie quorum. 
4. Ustalenie porządku obrad. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej komisji skrutacyjnej w celu      
 przeprowadzenia tajnego głosowania nad wyborem Przewodniczącego  
 i Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Czersku – I/1/10. 
6. Wybór Przewodniczącego Rady: 

a) zgłaszanie kandydatów, 
b) przeprowadzenie głosowania tajnego, 
c) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór – I/2/10. 

7. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady: 
a) zgłaszanie kandydatów, 
b) przeprowadzenie głosowania tajnego, 
c) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór – I/3/10. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania stałych Komisji Rady i określenia ich składu 
liczbowego – I/4/10. 

9. Ustalenie składów osobowych stałych Komisji Rady: 
a) zgłaszanie kandydatów do poszczególnych komisji, 
b) wybór członków komisji, 
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c) wybór przewodniczących komisji, 
d) podjęcie uchwały w sprawie składów osobowych stałych komisji Rady – I/5/10. 

10. Wolne wnioski 
11. Zakończenie obrad. 
 

--------------------------------------------------- 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             
Przebieg sesji 
 
Do pkt. 1 
 
 Otwarcia Inauguracyjnej Sesji Rady Miejskiej w Czersku dokonał radny senior Pan Czesław 
Kuklinski. Stwierdził, Ŝe zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym sesja zwołana została przez 
Przewodniczącego Rady poprzedniej kadencji w ciągu 7 dni od ogłoszenia przez Państwową 
Komisję Wyborczą zbiorczych wyników wyborów do rad na obszarze całego kraju.  
 Następnie powitał serdecznie wszystkich radnych oraz pozostałe osoby przybyłe na sesję 
Rady. 
 
Do pkt. 2 
 
 Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski nadmienił, Ŝe stosownie do postanowień            
art. 23a ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym radny przed 
przystąpieniem do wykonania mandatu składa ślubowanie. Ślubowanie przeprowadza się w ten 
sposób, Ŝe po odczytaniu roty, wywoływani kolejno przez najmłodszego radnego radni powstają  
i wypowiadają słowo „ślubuję”. Najmłodszym radnym jest Pan Wiesław Lipski, którego poprosił 
o zajęcia miejsca przy stole prezydialnym. 
 Następnie poprosił wszystkich o powstanie i odczytał rotę ślubowania „Ślubuję uroczyście 
jako radny pracować dla dobra i pomyślności gminy, działać zawsze zgodnie z prawem                  
oraz interesami gminy i jej mieszkańców - godnie i rzetelnie reprezentować swoich wyborców, 
troszcząc się o ich sprawy oraz nie szczędząc sił dla wykonania zadań gminy”. 
 W dalszej części poprosił wszystkich o zajęcie miejsc, a radnego Pana Wiesława Lipskiego              
o wyczytywanie nazwisk z listy radnych w celu złoŜenia ślubowania. Przypomniał, Ŝe wywołani 
radni powstają i wypowiadają słowo „ślubuję”. 
 Kolejno wywoływani radni składali ślubowanie. 
 
 Następnie Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski ogłosił 10 – minutową przerwę  
w obradach. 
 
Do pkt. 3 
 
Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski – informuję, Ŝe w czasie przerwy wpłynęło 
pismo w sprawie utworzenia Klubu Radnych „Blok Forum”, którego przewodniczącym jest Pan 
Hieronim Kucharski.  
 
 Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski nadmienił, Ŝe na 21 radnych udział w sesji 
bierze 21 radnych. Stanowi to quorum, przy którym Rada moŜe obradować i podejmować 
prawomocne uchwały. 
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Do pkt. 4 
 
 Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski nadmienił, Ŝe porządek obrad został 
dostarczony radnym wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję Rady, w związku z czym prosi         
o zgłaszanie ewentualnych uwag. 
 
Radny Pan Zbigniew Gruźliński – Panie Przewodniczący, zgodnie z obowiązującym statutem, 
z § 31 pkt. 2 i 3, wnoszę o przełoŜenie tej sesji po drugiej turze wyborów na Burmistrza. To jest 
wniosek formalny. 
Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski – zwracam się do Pani Mecenas w sprawie 
wniosku formalnego. 
Radca Prawny Pani GraŜyna Ziehlke – Proszę Państwa! Przywołując ten statut § 31 tym razem 
ust. 3, pozwolę sobie zacytować: „O przerwaniu sesji w trybie przewidzianym w ust. 1 Rada 
moŜe postanowić w szczególności ze względu na niemoŜliwość wyczerpania porządku obrad lub 
konieczność jego rozszerzenia, potrzebę uzyskania dodatkowych materiałów lub inne 
nieprzewidziane przeszkody, uniemoŜliwiające Radzie właściwe obradowanie lub podjęcie 
uchwał.” Wobec tego bym prosiła o uzasadnienie wniosku.  
Radny Pan Zbigniew Gruźliński – Pani Mecenas, wniosek został przeze mnie uzasadniony. 
OtóŜ mamy II turę wyborów, jak Pani wie i celowym jest, Ŝeby Rada wiedziała, kto będzie 
Burmistrzem miasta i gminy Czersk. Zazwyczaj dzieje się tak, Ŝe Rada konstytuuje się i wybiera 
Przewodniczącego, Wiceprzewodniczącego oraz przewodniczących komisji z wybranego 
ugrupowania lub teŜ z ugrupowania, które powołuje Pan Burmistrz.  
Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski – przypominam Radnemu Gruźlińskiemu, Ŝe 
radni wypowiadają się na stojąco. 
Radny Pan Zbigniew Gruźliński – nie ma takiego obowiązku. 
Radny Pan Hieronim Kucharski – obowiązku nie ma, ale z przyjemnością wstanę. Szanowni 
Państwo! Osiem lat temu ustawodawca wprowadzając bezpośredni wybór Burmistrza ostatecznie 
zadecydował o bardzo wyraźnym rozdziale władzy wykonawczej w gminie i władzy stanowiącej. 
Władza stanowiąca formalnie jest zupełnie niezaleŜna od Burmistrza. W przedostatnią niedzielę 
wyborcy zdecydowali, Ŝe Czerskie Forum Samorządowe ma brać pełną odpowiedzialność za 
pracę ciała stanowiącego w gminie, jaką jest Rada Miejska. Nie muszę pewnie przypominać, Ŝe 
jedną z podstawowych zasad demokracji jest zasada większości, więc nie sądzę, by jakikolwiek  
z punktów, które przytoczyła Pani Mecenas, usprawiedliwiających przełoŜenie, zaistniał na 
dzisiejszej sesji Rady. Wobec tego wnoszę o odrzucenie owego wniosku (apel).  
 
 Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski poddał pod głosowanie wniosek Radnego 
Pana Zbigniewa Gruźlińskiego w wersji jak wyŜej. W wyniku głosowania Rada przy głosach  
8 „za” i 13 „przeciw” nie przyjęła powyŜszego wniosku.   
 
Do pkt. 5 
 
 Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski nadmienił, Ŝe zgodnie z § 62 Statutu 
Gminy Czersk głosowanie tajne przeprowadza Komisja Skrutacyjna wybrana na sesji spośród 
radnych w liczbie 3 osób. 
 Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski przedstawił projekt uchwały  
w sprawie powołania doraźnej komisji skrutacyjnej w celu przeprowadzenia tajnego głosowania 



 4 

nad wyborem Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Czersku – I/1/10. 
W związku z powyŜszym poprosił o zgłaszanie radnych do pracy w Komisji. 
 
Radny Pan Hieronim Kucharski – zgłaszam do pracy w Komisji następujących radnych Piotra 
Kosobuckiego i Krzysztofa Majera. 
Radny Pan Jan Mania – zgłaszam do pracy w Komisji radną Dorotę Ropińską.  

 
Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski zwrócił się do kandydatów z pytaniem,         

czy wyraŜają zgodę do prac w Komisji. 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę do prac w Komisji Skrutacyjnej.  

 
Więcej uwag nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski 

poddał pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. W wyniku głosowania, w którym brało udział 
21 radnych, Rada przy głosach 21 „za” podjęła następującą uchwałę: 
 

U c h w a ł a nr I/1/10 
/pełen tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 
Do pkt. 6 
 
a./. 
 
 Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski przystąpił do realizacji kolejnego punktu 
porządku obrad sesji dotyczącego wyboru Przewodniczącego Rady. Nadmienił, Ŝe Rada 
dokonuje wyboru przewodniczącego zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 
bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady,               
w głosowaniu tajnym. W związku z powyŜszym zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatów 
na Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czersku. 
  
Radny Pan Hieronim Kucharski – w imieniu klubu radnych „Blok Forum” zgłaszam 
kandydaturę kolegi Ireneusza Bojanowskiego.  
Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski – czy Ireneusz Bojanowski wyraŜa zgodę? 
Radny Pan Ireneusz Bojanowski – wyraŜam zgodę. 
Radny Pan Jan Mania – Panie Przewodniczący, Szanowni Radni! Na funkcję 
Przewodniczącego Rady zgłaszam kandydaturę kolegi Zbigniewa Gruźlińskiego. Kolega Radny 
Gruźliński pełni juŜ funkcję radnego trzecią kadencję. Dał się poznać jako radny nadzwyczaj 
aktywny, a poza tym, cieszy się bardzo duŜym poparciem społecznym, co w ostatnich wyborach 
dało się zauwaŜyć, zresztą w poprzednich równieŜ. 
Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski – czy Radny Gruźliński wyraŜa zgodę? 
Radny Pan Zbigniew Gruźliński – tak, wyraŜam zgodę.  
Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski – skoro nie ma więcej propozycji, zamykam 
listę i proszę kaŜdego z kandydatów o krótkie przedstawienie się.  
Radny Pan Ireneusz Bojanowski – lat 55, Ŝonaty, 1 córka. Pracuję od 19 lat jako Nadleśniczy 
Nadleśnictwa Czersk, pięć kadencji pełniłem funkcję radnego, w tym cztery kadencje w Czersku. 
Bardziej się nie będę przedstawiał, bo podejrzewam, Ŝe przez te 19 lat mieszkańcy mnie zdąŜyli 
poznać. Dziękuję bardzo.  
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Radny Pan Zbigniew Gruźliński – Proszę Państwa! Oczywiście na tej sali wszyscy mnie znają. 
Lat 49, Ŝonaty, dwoje dzieci – syn Łukasz, córka Ola. Pracuję, jak wszyscy wiedzą, na PKP. 
Radny od trzech kadencji, jedną kadencję byłem członkiem Rady spoza Rady i myślę, tak jak Pan 
Radny Irek Bojanowski, jeśli są jakieś pytania, chętnie odpowiem. Jeśli nie, to myślę, Ŝe to 
wystarczy. Dziękuję bardzo.  
 

Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski poprosił Komisję Skrutacyjną  
o  przystąpienie do prac przygotowawczych związanych z przeprowadzeniem tajnego głosowania 
i na ten czas ogłosił 10 – minutową przerwę. 

 
b./. 
 
Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski – wznawiam obrady po przerwie. Proszę 
Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o rozdanie kart do głosowania oraz o przedstawienie 
zasad głosowania. 
 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Krzysztof Majer przedstawił zasady 
głosowania oraz dokonał rozdania kart. Następnie przystąpiono do głosowania, gdzie kaŜdy 
wyczytany radny oddał swój głos. 

Na czas pracy Komisji, tj. ustalenia wyników głosowania i sporządzenia protokołu, 
ogłoszono 10 – minutową przerwę w obradach. 

 
Po przerwie przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Krzysztof Majer przedstawił 

wyniki głosowania odczytując protokół. Nadmienił, Ŝe w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, 
waŜnych głosów oddano 20, niewaŜnych głosów oddano 1. Zgłoszeni kandydaci                        
na Przewodniczącego Rady Miejskiej otrzymali następującą ilość głosów: 
1. Ireneusz Bojanowski – 12 „za” 
2. Zbigniew Gruźliński – 8 „za” 
 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Krzysztof Majer stwierdził, Ŝe Rada                 
w tajnym głosowaniu dokonała wyboru Pana Ireneusza Bojanowskiego na Przewodniczącego 
Rady Miejskiej w Czersku. 
 
c./. 
 

Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czersku. W wyniku głosowania,  
w którym brało udział 21 radnych, Rada przy głosach 20 „za” i 1 „wstrzymującym się” podjęła 
następującą uchwałę: 
 

U c h w a ł a nr I/2/10 
/pełen tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 
 Przewodniczący obrad Pan Czesław Kuklinski złoŜył serdeczne gratulacje wybranemu 
Przewodniczącemu Rady Miejskiej Panu Ireneuszowi Bojanowskiemu, przekazując jednocześnie 
insygnium przewodniczącego oraz dalsze prowadzenie obrad sesji Rady. 
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Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski – chciałem serdecznie podziękować za 
wybór. Podziękować tym, co głosowali na mnie, jak równieŜ tym, co głosowali na mojego 
kontrkandydata Pana Radnego Gruźlińskiego. KaŜdy ma prawo wyboru i mam nadzieję, Ŝe w tej 
kadencji równieŜ będziemy współpracować. Chcę być Przewodniczącym Rady, kaŜdego 
radnego, bo chcę podkreślić, Ŝe kaŜdy radny ma równe prawa, jak równieŜ równe obowiązki. 
Mam nadzieję, Ŝe w tej kadencji będzie mniej animozji, mniej nienawiści, a więcej pracy 
konstruktywnej. Dlaczego to mówię? Bo w Czersku juŜ utarła się taka brzydka opinia, Ŝe 
obojętnie kto będzie wybrany, to i tak towarzystwo będzie skłócone. Mi się wydaje, Ŝe nie. Czas  
i pora na to, abyśmy wszyscy pracowali konstruktywnie, bo pracujemy z mandatu społeczeństwa, 
a mi się wydaje, społeczeństwo w większości nie oczekuje od nas kłótni, zawiści, a oczekuje 
konstruktywnej pracy. Tego sobie Ŝyczę, jak równieŜ Państwu Ŝyczę. Dziękuję bardzo.  
 
Do pkt. 7 
 
a./. 
 
 Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski przystąpił do realizacji dalszej części 
porządku obrad, tj. dokonania wyboru Wiceprzewodniczącego Rady, prosząc radnych  
o zgłaszanie kandydatów. 
 
Radny Pan Hieronim Kucharski – ponownie w imieniu klubu radnych „Blok Forum” zgłaszam 
na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Czersku kolegę Stanisława Leszczyńskiego.  
Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski – czy Pan Radny Stanisław Leszczyński 
wyraŜa zgodę? 
Radny Pan Stanisław Leszczyński – tak, wyraŜam zgodę. 
Radny Pan Henryk Sumionka – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Zgłaszam na 
Wiceprzewodniczącego Rady kandydaturę Radnego Zbigniewa Gruźlińskiego. Przed chwilą był 
jednym z kandydatów na Przewodniczącego Rady. Teraz zgłaszam jego kandydaturę na 
Wiceprzewodniczącego. Chciałbym jeszcze przy tej okazji złoŜyć pewne uzasadnienie. OtóŜ 
powstanie, bo jest w trakcie tworzenia, drugi klub radnych. Wiem, Ŝe formalnie został utworzony 
klub radnych „Blok Forum”. Będzie to klub prawdopodobnie ośmioosobowy. Chciałbym tutaj 
zgłosić jeszcze raz kandydaturę Pana Radnego Gruźlińskiego z tą myślą, Ŝe mam nadzieję, Ŝe  
w tej Radzie, w duchu tym, o którym mówił tutaj wcześniej Radny Kucharski, jak mówił nowo 
wybrany Przewodniczący Ireneusz Bojanowski, Ŝe dobrze by było, gdyby w tej Radzie 
Wiceprzewodniczącym Rady był członek drugiego klubu radnych. Rzeczywiście, ja równieŜ 
mam taką nadzieję i ku temu zmierza zgłoszenie tej kandydatury, Ŝe w tej Radzie będzie więcej 
konstruktywnego działania i nie będzie być moŜe w ogóle istniało pojęcie opozycji. Dlatego, z tą 
myślą, wnioskujemy o powołanie na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Radnego 
Gruźlińskiego.  
Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski – czy Pan Radny Gruźliński wyraŜa zgodę? 
Radny Pan Zbigniew Gruźliński – tak, wyraŜam zgodę.  
Radny Pan Krzysztof Majer – chciałbym się odnieść do uzasadnienia Pana Radnego Sumionki. 
Przewodniczący prowadzi obrady, w razie jakiejś niedyspozycji czy choroby, czego nie Ŝyczę 
Panu Przewodniczącemu, obrady prowadziłby jego Zastępca. Czerskie Forum Samorządowe 
wystawiając kandydaturę Stanisława Leszczyńskiego właśnie miało to na uwadze, Ŝe skoro 
tworzymy większość w tej Radzie, społeczeństwo nas obdarzyło tym zaufaniem, w razie 
nieszczęśliwych zawirowań będzie dalej prowadził obrady nasz członek.  
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Radny Pan Henryk Sumionka – gwoli uzupełnienia: Panie Radny nasz równieŜ społeczeństwo 
obdarzyło zaufaniem. Jeśli rzeczywiście, nie daj BoŜe, byłaby niedyspozycja Pana 
Przewodniczącego, to mam nadzieję, Ŝe Pan Radny Gruźliński w sposób godny potrafi 
poprowadzić teŜ obrady. Tym bardziej, Ŝe stopień zaufania społeczeństwa do Radnego 
Gruźlińskiego był wysoki i o tym wszyscy wiemy.  
Radny Pan Czesław Niesiołowski – Panie Przewodniczący! Kolega wyczuł to, co chciałem 
powiedzieć. Dokładnie to samo chciałem powiedzieć. Kolega Gruźliński juŜ po raz drugi zdobył 
najwięcej głosów ze wszystkich radnych. To o czymś świadczy i myślę, Ŝe nic się nie stanie, jeśli 
będzie zastępował Pana Przewodniczącego. Nawet nie widzę takiej moŜliwości, Ŝeby mógł 
zaszkodzić tej Radzie i temu miastu. TakŜe nie widzę tutaj Ŝadnej sprzeczności i tak samo 
uwaŜam, Ŝe powinien być Zastępcą. 
Radny Pan Hieronim Kucharski – Wysoka Rada i Pan Przewodniczący wybaczą mi moje 
gadulstwo, ale poprzedni był moŜe nazbyt zwięzły i krótką laudację chciałbym wygłosić obu 
kandydatów, bo przy Panu Przewodniczącym nie powiedziałem przecieŜ, Ŝe jest chyba jednym  
z najbardziej doświadczonych radnych. Nie tylko jako radny, ale takŜe jako Przewodniczący 
Rady czy Wiceprzewodniczący. Natomiast zgłaszając kandydaturę Pana Leszczyńskiego, 
zgłaszałem takŜe jednego z najbardziej doświadczonych radnych. Radnego, który juŜ 
niejednokrotnie kierował, przepraszam za to brzydkie moŜe sformułowanie, duŜymi zespołami 
ludzkimi i to doświadczenie w kierowaniu sporymi zespołami, czy to grupą radnych, czy straŜą, 
daje niezbędne kwalifikacje do kierowania grupą krnąbrnych 20 radnych.  
Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski – nie poproszę o przedstawienie się Pana 
Radnego Gruźlińskiego, bo Pan Radny Gruźliński się przedstawiał. Proszę o przedstawienie się 
Pana Stanisława Leszczyńskiego.  
Radny Pan Stanisław Leszczyński – z nazwiska jestem znany, Ŝonaty, trójka dzieci, radny 
pięciu kadencji, jedną kadencję Rady byłem członkiem komisji spoza Rady, aktywny działacz  
w szeregach OSP, członek Zarządu Wojewódzkiego Związku OSP w Gdańsku i członek Zarządu 
Czerskiego Forum. Dziękuję bardzo.  
 

Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski poprosił Komisję Skrutacyjną  
o  przystąpienie do prac przygotowawczych związanych z przeprowadzeniem tajnego głosowania 
i na ten czas ogłosił 10 – minutową przerwę. 
 
b./. 
 
Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski – wznawiam obrady po przerwie. Proszę 
Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o rozdanie kart do głosowania oraz o przedstawienie 
zasad głosowania. 
 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Krzysztof Majer przedstawił zasady 
głosowania oraz dokonał rozdania kart. Następnie przystąpiono do głosowania, gdzie kaŜdy 
wyczytany radny oddał swój głos. 

Na czas pracy Komisji, tj. ustalenia wyników głosowania i sporządzenia protokołu, 
ogłoszono 10 – minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Krzysztof Majer przedstawił 
wyniki głosowania odczytując protokół. Nadmienił, Ŝe w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, 
waŜnych głosów oddano 20, niewaŜnych głosów oddano 1. Zgłoszeni kandydaci na 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej otrzymali następującą ilość głosów: 
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1. Zbigniew Gruźliński – 8 „za” 
2. Stanisław Leszczyński – 12 „za” 
 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Krzysztof Majer stwierdził, Ŝe Rada                 
w tajnym głosowaniu dokonała wyboru Pana Stanisława Leszczyńskiego na 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Czersku. 
 
c./. 
 

Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Czersku. W wyniku głosowania,  
w którym brało udział 21 radnych, Rada przy głosach 21 „za” podjęła następującą uchwałę: 
 

U c h w a ł a nr I/3/10 
/pełen tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 
 Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski pogratulował wyboru 
Wiceprzewodniczącemu Rady i poprosił Pana Stanisława Leszczyńskiego o zajęcie miejsca przy 
stole prezydialnym. 
   
Wiceprzewodniczący Rady Pan Stanisław Leszczyński – Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado! Chciałbym ze swej strony podziękować za obdarzone zaufanie. DołoŜę wszelkich starań, 
Ŝeby kadencja tej Rady była prowadzona wspólnie z Panem Przewodniczącym. Dziękuję bardzo.  
 
Do pkt. 8 
 
 Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski przedstawił projekt uchwały  
w sprawie powołania stałych Komisji Rady i określenia ich składu liczbowego – I/4/10. 
Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcieliby zgłosić uwagi co do treści tej 
uchwały. 
 
Radny Pan Hieronim Kucharski – Panie Przewodniczący! Zgłaszam wniosek formalny  
o zmianę w § 1 pkt 1 „Komisja Rewizyjna – w składzie nie więcej niŜ 5 radnych” i jednocześnie, 
by zadośćuczynić § 2 proponuję, aby Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki składała się 
nie więcej niŜ z 6 radnych. Motywacją mojego wniosku jest to, Ŝe w Komisji Rewizyjnej 
głosowania powinny być rozstrzygnięte, co bardziej niŜ parzysta liczba gwarantuje nieparzysta 
liczba. A jednocześnie czeka nas sporo pracy w tej kadencji w sprawach oświatowych, stąd teŜ 
wniosek o zwiększenie liczby członków Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki.  
Radny Pan Henryk Sumionka – mam wniosek taki, aby pkt 2 § 1 – chodzi o nazwę Komisji 
Zdrowia, Problemów Społecznych, BudŜetu i Finansów. Wydaje mi się, Ŝe byłaby zasadna 
zmiana ze względu na udział w budŜecie tej nazwy. Moim zdaniem ta komisja powinna mieć 
nazwę Komisja BudŜetu, Finansów, Problemów Społecznych i Zdrowia, bo Ŝycie jest takie, Ŝe 
rzeczywiście problem zdrowia i ochrony zdrowia ze względu na sposób finansowania on  
w gruncie rzeczy ilościowo i wartościowo, jeśli chodzi o udział w budŜecie, ma naprawdę małe, 
wręcz śladowe, znaczenie. Natomiast głównym problemem dla tej Komisji powinny być budŜet  
i finanse, dlatego stawiam taki wniosek, Ŝeby odwrócić tu nazewnictwo.  
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Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski – Proszę Państwa! W tej chwili Komisja 
BudŜetu i Finansów to tak na dobrą sprawę dwa razy zajmuje się  budŜetem i finansami – przy 
projekcie budŜetu i sprawozdaniu za cały rok budŜetowy, a problemy społeczne i zdrowie to jest 
na co dzień. Mi się wydaje, Ŝe jednak ta nazwa odzwierciedla jakiś poziom zaangaŜowania  
i pracy  akurat w tych tematach. Niemniej jest to wniosek formalny i równieŜ zostanie poddany 
pod głosowanie.  
 
     PoniewaŜ więcej uwag nie zgłoszono, Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski 
poddał pod głosowanie wniosek Radnego Pana Hieronima Kucharskiego w wersji jak wyŜej.  
W wyniku głosowania Rada przy głosach 15 „za”, 5 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” przyjęła 
powyŜszy wniosek.   
 
 Następnie Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski poddał pod głosowanie wniosek 
Radnego Pana Henryka Sumionki w wersji jak wyŜej. W wyniku głosowania Rada przy głosach  
8 „za” i 13 „przeciw” nie przyjęła powyŜszego wniosku.   
 
     PoniewaŜ więcej uwag nie zgłoszono, Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania Rada przy głosach 16 „za”,  
4 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” podjęła następującą uchwałę: 
 

U c h w a ł a  Nr I/4/10 
/pełen tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 
Do pkt. 9 
 
a./. 
 

Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski wyłoŜył karty z nazwami Komisji celem 
zgłaszania swojego akcesu do prac w danej Komisji i na ten czas ogłosił 10 – minutową przerwę.  

 
b./. 

 
Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski przedstawił zaproponowane przez 

radnych składy osobowe stałych Komisji Rady: 
 

Komisja Zdrowia, Problemów Społecznych, BudŜetu i Finansów 
Zbigniew Bielawski  
Ireneusz Bojanowski 
Lidia Kroplewska 
Jan Mania 
Czesław Niesiołowski 
 
 Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski poddał pod głosowanie powyŜszy skład 
Komisji Zdrowia, Problemów Społecznych, BudŜetu i Finansów, który wyniku głosowania Rada 
przyjęła przy głosach 21 „za”. 
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Komisja Rewizyjna 
Czesław Kuklinski 
Edward Plata 
Krzysztof Przytarski  
Henryk Sumionka 
Stanisław Trzyński 
 
 Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski poddał pod głosowanie powyŜszy skład 
Komisji Rewizyjnej, który wyniku głosowania Rada przyjęła przy głosach 21 „za”. 
 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 
Maciej Bruski 
Piotr Kosobucki 
Hieronim Kucharski  
Wiesław Lipski 
Krzysztof Majer 
Dorota Ropińska 
 
 Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski poddał pod głosowanie powyŜszy skład 
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki, który wyniku głosowania Rada przyjęła przy 
głosach 21 „za”. 
 
Komisja Rolnictwa, Infrastruktury, Działalno ści Gospodarczej i Ochrony Środowiska 
Zbigniew Gruźliński 
Klemens Kiełpiński  
Zbigniew Krzoska 
Stanisław Leszczyński 
Krzysztof Reszka 
 
 Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski poddał pod głosowanie powyŜszy skład 
Komisji Rolnictwa, Infrastruktury, Działalności Gospodarczej i Ochrony Środowiska, który 
wyniku głosowania Rada przyjęła przy głosach 21 „za”. 
 
c./. 
 
 Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski nadmienił, Ŝe w tym punkcie naleŜały 
dokonać wyboru przewodniczących stałych Komisji Rady, w związku z czym poprosił  
o zgłaszanie propozycji.  
 
Komisja Rolnictwa, Infrastruktury, Działalności Gospodarczej i Ochrony Środowiska: 
Radny Pan Hieronim Kucharski – na przewodniczącego Komisji Rolnictwa proponujemy 
kolegę Radnego Klemensa Kiełpińskiego.  
Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski – czy Pan Radny Kiełpiński wyraŜa zgodę? 
Radny Pan Klemens Kiełpiński – wyraŜam zgodę.  
Radny Pan Jan Mania – przedstawiam kandydaturę kolegi Krzysztofa Reszki. Kolega 
Krzysztof jest radnym trzecią kadencję, ostatnio pełnił funkcję wiceprzewodniczącego tej 
komisji.  
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 PoniewaŜ innych propozycji nie zgłoszono, Przewodniczący Rady Pan Ireneusz 
Bojanowski poddał pod głosowanie ww. propozycje. 
Kandydaturę Pana Klemensa Kiełpińskiego na przewodniczącego Komisji Rada przyjęła        
przy głosach 12 „za” i  6 „wstrzymujących się”.  
Kandydatury Pana Krzysztofa Reszki na przewodniczącego Komisji Rada nie przyjęła przy 
głosach 7 „za”, 8 „przeciw” i 5 „wstrzymujących się”. 
 
 Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski stwierdził, Ŝe Rada dokonała wyboru 
Pana Klemensa Kiełpińskiego na Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Infrastruktury, 
Działalności Gospodarczej i Ochrony Środowiska. 
 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki:  
Radny Pan Maciej Bruski – chciałbym zgłosić Radnego Pana Hieronima Kucharskiego. 
Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski – czy Pan Hieronim Kucharski wyraŜa 
zgodę? 
Radny Pan Hieronim Kucharski – owszem, tak.  
Radny Pan Jan Mania – na przewodniczącego Komisji zgłaszam kandydaturę radnego 
Wiesława Lipskiego. Kolega Radny Wiesław Lipski był członkiem tej komisji w poprzedniej 
kadencji.  
Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski – czy Pan Lipski wyraŜa zgodę? 
Radny Pan Wiesław Lipski – tak.  
 
 PoniewaŜ innych propozycji nie zgłoszono, Przewodniczący Rady Pan Ireneusz 
Bojanowski poddał pod głosowanie ww. propozycje. 
Kandydaturę Pana Hieronima Kucharskiego na przewodniczącego Komisji Rada przyjęła        
przy głosach 13 „za”, 1 „przeciw” i  7 „wstrzymujących się”.  
Kandydatury Pana Wiesława Lipskiego na przewodniczącego Komisji Rada nie przyjęła przy 
głosach 8 „za”, 7 „przeciw” i 5 „wstrzymujących się”. 
 
 Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski stwierdził, Ŝe Rada dokonała wyboru 
Pana Hieronima Kucharskiego na Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu  
i Turystyki. 
 
Komisja Rewizyjna: 
Radny Pan Hieronim Kucharski – zgłaszam kandydaturę kolegi Krzysztofa Przytarskiego.  
Radny Pan Jan Mania – zgłaszam kandydaturę Henryka Sumionki. Radny Henryk Sumionka 
jest radnych piątą kadencję, w poprzedniej kadencji był członkiem właśnie tej komisji.  
Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski – czy Pan Radny Przytarski Krzysztof wyraŜa 
zgodę? 
Radny Pan Krzysztof Przytarski – tak, wyraŜam zgodę.  
Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski – czy Pan Radny Henryk Sumionka wyraŜa 
zgodę? 
Radny Pan Henryk Sumionka – wyraŜam zgodę.  
 
 PoniewaŜ innych propozycji nie zgłoszono, Przewodniczący Rady Pan Ireneusz 
Bojanowski poddał pod głosowanie ww. propozycje. 
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Kandydaturę Pana Krzysztofa Przytarskiego na przewodniczącego Komisji Rada przyjęła        
przy głosach 13 „za”, 1 „przeciw” i  7 „wstrzymujących się”.  
Kandydatury Pana Henryka Sumionki na przewodniczącego Komisji Rada nie przyjęła przy 
głosach 8 „za”, 7 „przeciw” i 5 „wstrzymujących się”. 
 
 Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski stwierdził, Ŝe Rada dokonała wyboru 
Pana Hieronima Kucharskiego na Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu  
i Turystyki. 
 
Zdrowia, Problemów Społecznych, BudŜetu i Finansów: 
Radny Pan Jan Mania – kandydata na przewodniczącego tej komisji zgłaszam Radnego 
Czesława Niesiołowskiego. Kolega Radny Czesław Niesiołowski przez poprzednią kadencję 
Rady dał się poznać jako radny aktywny i myślę, Ŝe z powodzeniem mógłby funkcję 
przewodniczącego tej komisji pełnić.  
Radny Pan Hieronim Kucharski – na przewodniczącego Komisji Zdrowia proponuję kolegę 
Zbigniewa Bielawskiego, równie aktywnego – zarówno w poprzednich kadencjach, jak  
i w środowisku lokalnym.  
Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski – czy Pan Bielawski Zbigniew wyraŜa zgodę? 
Radny Pan Zbigniew Bielawski – tak, wyraŜam zgodę.  
Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski – czy Pan Niesiołowski Czesław wyraŜa 
zgodę? 
Radny Pan Czesław Niesiołowski – tak, zgadzam się.  
 
 PoniewaŜ innych propozycji nie zgłoszono, Przewodniczący Rady Pan Ireneusz 
Bojanowski poddał pod głosowanie ww. propozycje. 
Kandydaturę Pana Zbigniewa Bielawskiego na przewodniczącego Komisji Rada przyjęła        
przy głosach 13 „za” i  8 „wstrzymujących się”.  
Kandydatury Pana Czesława Niesiołowskiego na przewodniczącego Komisji Rada nie przyjęła 
przy głosach 8 „za”, 9 „przeciw” i 4 „wstrzymujących się”. 
 
 Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski stwierdził, Ŝe Rada dokonała wyboru 
Pana Hieronima Kucharskiego na Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu  
i Turystyki. 
 
d./. 
 
 Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski przedstawił projekt uchwały w sprawie  
w sprawie składów osobowych stałych komisji Rady – I/5/10. 
 
 Więcej uwag nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski 
poddał pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. W wyniku głosowania, w którym brało udział 
20 radnych, Rada przy głosach 17 „za” i 3 „wstrzymujących się” podjęła następującą uchwałę: 

 
U c h w a ł a   Nr I/5/10 

/pełen tekst stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 
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Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski – serdecznie gratuluję przewodniczącym 
poszczególnych komisji, jak i ich członkom. Jestem przekonany, Ŝe wszystkie komisje będą dla 
wspólnego dobra naszej gminy działały i starały się zawsze wybierać te najlepsze rozwiązania.  
 
Do pkt. 10 
 
Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski – chcę tylko powiedzieć jedną rzecz 
informacyjną. Do 29. grudnia mamy złoŜyć oświadczenia majątkowe zgodnie z pismem, które 
otrzymaliśmy z Biura Rady, ale one mają być składane na dzień, w którym składamy to 
oświadczenie, czyli jak ktoś składa na 29. to stan na 29. Taka jest interpretacja.  
Radny Pan Czesław Niesiołowski – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado! Przez chwilę miło 
zrobiło się tutaj, gdy Pan Przewodniczący wyraził nadzieję, Ŝe ta kadencja wyróŜni się 
konstruktywną współpracą i brakiem sporów. TeŜ bym sobie i wszystkim tego Ŝyczył, ale 
odczuwam, Ŝe doświadczyliśmy dzisiaj juŜ pierwszej próbki tej konstruktywnej współpracy.  
W moim odczuciu wygląda to tak: „my bierzemy wszystko, wam się nie naleŜy nic”. Myślę, Ŝe 
nie wróŜy to najlepiej, jeśli chodzi o taki punkt widzenia. Dziękuję bardzo.  
Radny Pan Hieronim Kucharski – jak przypomniałem z godzinę temu, demokracja opiera się 
na zasadzie większości, ale i na zasadzie odpowiedzialności. Byłoby ze strony Forum nieuczciwe 
wobec wyborców, gdybyśmy nie przejmowali odpowiedzialności za proces legislacyjny w naszej 
gminie. Natomiast cóŜ mam rozumieć pod słowem „bierze wszystko”? Gdyby z funkcją 
przewodniczącego łączyły się jakieś istotne profity, to moŜe i tak, ale funkcja ta w istocie swej 
jest tak naprawdę funkcją społeczną biorąc pod uwagę utratę zarobków w miejscu pracy, więc nie 
sprzeczamy się tu o profity. Sprzeczamy się o odpowiedzialność za funkcjonowanie naszej 
gminy. Za cztery lata, jak mniemam, wyborcy nie będą mieli problemów, kogo rozliczać. Osiem 
dni temu w nasze ręce złoŜyli odpowiedzialność za legislaturę lokalną, czyli za stanowienie 
prawa. Rozumiem, Ŝe aby odpowiedzialność była pełna i trzymamy kciuki, winni takŜe wybrać 
naszego kandydata na Burmistrza. JeŜeli jednak się stanie inaczej, chciałem zaakcentować, Ŝe to 
„Blok Forum” ponosi pełną odpowiedzialność za przygotowanie lokalnego, czerskiego prawa. 
 
Do pkt. 11 
 
 PoniewaŜ więcej uwag nie wniesiono, Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski 
podziękował wszystkim za udział i zakończył I w kadencji sesję Rady Miejskiej. 

                                                       
 


